
Zpráva o činnosti KČT – odboru Jičín v roce 2022 

 

Vážení Turisté,  

dovolte mi, abych vás seznámila s činností našeho odboru v loňském roce. Odbor měl 175 

členů, z toho 5 dětí ze 2 rodin a 26 čestných členů, tj. turistů starších 80 let.  

V tomto roce proběhlo tradičně 10 schůzí výboru našeho odboru, jichž se účastní i členky 

revizní komise. Opět se jednalo hlavně o správu našeho hotelu, přípravu pochodu Putování 

za Rumcajsem a také o problematiku aktuálních výletů.  

Stručně hlavně pro nové členy představím náš výbor:  Místopředsedkyní zůstává Dana 

Doškářová, na která i nadále leží úkoly spojené s přípravou našeho Pochodu Českým rájem 

- Putování za Rumcajsem, a to za účasti dalších členů výboru, a to zejména Miloše 

Radoberského, který připravuje trasy tohoto pochodu a Jana Simeona Kaisera, který 

k trasám vypracovává propozice. Oba jmenovaní jsou také organizátory výletů. Oproti 

předchozí době přibral Miloš Radoberský vedle běžkařských zimních výletů a tradičních 

výletů za martinskou husou a výšlapem na Štěpána a Nový rok i četné seniorské výlety ve 

všedních dnech, které mají velký ohlas. Vystřídal tak úspěšnou organizátorku těchto výletů 

Majku Bernardovou, která pro zdravotní důvody musela dočasně tuto aktivitu přerušit, což 

se nestalo u další činnosti Majky, kdy ani problémy s chůzí Majce nezabránily i nadále 

sledovat kulatá výročí našich členů. Velký příklad činorodosti Miloslava Kubíčková má na 

svých bedrech širokou ekonomickou agendu včetně daní a zajišťuje archivaci důležitých 

listin. Další členové výboru Jiří Bydžovský spolu s Evou Šmídovou řeší údržbu, opravy a 

nyní i přístavbu našeho hotelu. Je to práce dost úmorná, a to s ohledem na nedostatek 

kvalitních řemeslníků, vytíženost projektantů a další problémy ve stavebnictví. I nadále se o 

naši webové stránky stará Petr Jebavý, který také vyřizuje časté žádosti o elektronické 

rezervace místa na výletech, zabývá se dalšími žádostmi členů výboru i členů odboru týkající 

se webových stránek. Veškerou administrativní práci vykonává paní jednatelka Blanka 

Kosejková, která s pečlivostí sobě vlastní vede i kroniku odboru. Paní pokladní Lenka 

Šindelářová vybírá členské příspěvky, zúčtovává hotovostní příjem a náklady výletů a stará 

se o evidenci členské základny. Výlety včetně těch vícedenních a vodáckých organizuje 

kromě Miloše a Honzy obdivuhodná Jaroslava Pilná a také moje maličkost – Alena 

Jirovcová. 

Předsedkyní revizní komise je pak Anna Heršálová, členkami jsou Marie Bernardová a 

Šárka Kováčová.  
Dovolte mi představit vám také naše značkaře: Jan Simeon Kaiser, 

Marie Bernardová,  Břetislav Gotvald, Jan Vaníček st., Lukáš Vaníček, Miloš 

Radoberský, Jan Vaníček ml., Jiří Benda a manželé Roman a Dana Kozákovi. 

 

Pokud jde o správu našeho hotelu pronajatého do května 2023 panu Jaroslavu Gregorovi, tak 

musím zdůraznit, že v loňském roce nebyly provedeny žádné velké investice. Vyměnily se 

pouze zchátralé betonové desky zakrývající ČOV, pan Jiří Bydžovský s Milošem 

Radoberským vyspravili schody vedoucí k jezírku a svépomocí se provedla nová výsadba 

pokryvné rostliny Skalník kolem 2 stran jezírka, a to na doporučení Františka Kynčla a paní 

Miluše Bílkové, která navrhla úpravu břehů jezírka a následně dodala pěkné rostliny. Práce 

provedla Jarka Pilná, Jan Simeon Kaizer a usilovná Míla Kubíčková, které stěží stačila moje 

osoba.  V kultivaci břehů jezírka se má pokračovat na jaře letošního roku.  

Vedle těchto činností Eva Šmídová spolupracovala s ing. Fikarem, který zpracoval studii na 

rekonstrukci, resp. výstavbu nové studené kuchyně u zadního vchodu do hotelu dosud  
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umístěné ve dřevěném přístřešku a Jiří Bydžovský připravoval s firmou Hoření Kozák 

výměnu ležatého potrubí rozvodu vody v kotelně, která proběhne v tomto měsíci. Dále se 

provedly potřebné revize plynového zařízení a elektro zařízení, servisní kontroly a rozbory 

odpadní vody z ČOV.  

V létě se tradičně objevila velká nepříjemnost způsobená tentokrát nikoliv ČOV, která 

pracovala zcela bezchybně, nepopraskalo potrubí ve zdi hotelu ani odpadní potrubí na louce, 

nepoškodil se uprostřed sezony žádný sprchový kout, či jiné zařízení hotelu. Dne 20. června 

2022 se na parkovišti hotelu náhle objevilo několik houkajících sanitek, neboť voda ze 

studně vykázala nadlimitní koliformní bakterie a hotel byl plný dětí ve škole v přírodě. Stalo 

se tak po odběru vzorků v umyvadle pokoje č. 1 na základě onemocnění ubytovaného dítěte 

naštěstí jinou nákazou přivezenou z domova. Přesto jsme byli pod kuratelou KHS v Hradci 

Králové, která nám uložila po vyčištění studně a opravě dávkovače dezinfekce panem 

Bydžovským dne 5. 10. 2022 napomenutí. Nyní musíme věnovat řádné úpravě vody ve 

studni pozornost, aby příští odběry vody byly bezchybné.          

 

Z vlastní turistické činnosti je třeba připomenout naše výlety.    

Jedná se o tradiční Novoroční vycházku do Hotelu Pod Šikmou věží vedenou Milošem 

Radoberským  s účastí 30 turistů. V lednu odjelo s Milošem Radoberským 47 lyžařů na 

běžky do Horních Míseček a následně do Polubného.  

V únoru to bylo 56 osob, které se vypravily na běžky do Příchovic a do Rýchor, Pomezní 

boudy a do Žacléře.  

Běžkařská sezona pak skončila v březnu výletem 27 osob včetně pěších do Jakuszice. Jarka 

Pilná zorganizovala pro 11 turistů pobyt na Erlebašce. Následoval pocovidový velmi 

úspěšný Pochod Českým rájem - Putování za Rumcajsem, kterého se účastnilo minimálně 

8.000 pochodujících.  

Odměnou pro organizátory tohoto pochodu a pomáhající členy našeho odboru byl dubnový 

výlet na zámek v Dětenicích s vycházkou a návštěvou bio farmy Košík paní Dagmar 

Havlové a krásné restaurace v roubence v obci Tuchom u Rožďalovic s 42 účastníky.  

Jarka Pilná se pak 8. 5. vydala se 13 vodáky na sjezd Ploučnice. Následoval náročný, ale 

snad vydařený vícedenní výlet do Francie, kde jsme navštívili vulkány ve Francouzském 

středohoří, a pak pokračovali podél řeky Dordogne 200 km západním směrem do oblasti 

Perigord k pravěkým jeskyním, středověkým městečkům, zahradám, vinicím a majestátním 

hradům. Výletu se účastnilo 26 turistů. V květnu se ještě Miloš Radoberský vypravil s 9 

osobami Tuhaňským sedlem.  

Dne 9. 6. se uskutečnil seniorský výlet 12 osob s Milošem Radoberským Příhrazskými 

skalami, dále oblastí organizovaný výlet Toulovcovy maštale s 20 našimi turisty a další 8 

členný seniorský výlet Miloše kolem Apoleny.  

V červenci jeli naši vodáci v počtu 12 s Jarkou Pilnou sjíždět Otavu a v srpnu se uskutečnil 

další vícedenní výlet Jarky Pilné do Bílých Karpat, jehož se účastnilo rekordních 56 turistů. 

Zářijové akce zahájil Miloš Radoberský s 36 osobami výletem do Novoborska, a to na kole i 

pěšky. Následovala čtvrteční seniorská vycházka na Vřešťovský chlum s 10 účastníky.  Jarka 

Pilná pak vzala 19 vodáků na akci Prahou přes 3 jezy a září ukončil Miloš Radoberský 

výšlapem pro seniory Podél vinice v Radimi ke kumburskému lesu s 19 osobami.  

Dne 1. 10 jsme se vypravili v počtu 15 účastníků za kulturními památkami Jičínska.  

Tentokrát jsme si prohlédli Studeňany, Stav a Dřevěnici a skončili v Restauraci na Špici.  
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Tento měsíc 7 seniorů vyvedl Miloš na cestu kolem Držkova. Říjnový tajný výlet 

nasměroval Honza Kaiser do Hostinného a lesy Mostku s účastí 17 turistů a 4 psů. Od 27. 10 

jsme pak 4 dny strávili v Karlových Varech, abychom okusili  termální vodu nového bazénu 

hotelu Thermál a vůbec si užili lázeňskou atmosféru tohoto místa. Vypravilo se sem 22 

lázeňáků. Ve stejnou dobu vyrazili senioři s Milošem na vycházku Pod Černostudničním 

hřebenem v počtu 6 osob.  

Krásný Svatomartinský pochod 31 turistů s Milošem Radoberským se odehrál 12. 11. 

směrem od okolí Libošovic na Vyskeř. Břeťa Gotvald pak vyvedl 9 seniorů do Kozákovské 

Drábovny a Měsíčního údolí. 

V prosinci se uskutečnily už jen 2 akce, a to Adventní výlet na Zámek Nechanice a Hradec 

Králové se společnou večeří 33 turistů v Pivovaru Všetaty a tradiční Štěpánská vycházka 

Miloše Radoberského tentokrát do Nepřívěsi, Nebákova ke Keltskému Hradišti s účastí 27 

osob.   

Vedle výletů jsme se účastnili akce Ukliďme Česko, zorganizovali jsme členskou schůzi 

s účastí 80 našich členů, prezentovali jsme činnost našeho odboru na Dnu rodiny 

organizované rodinným centrem Kapička. Lze tudíž říci, že po covidový rok 2022 byl bohatý 

s celkem 33 akcemi, na které blíže zavzpomínají jejich organizátoři.  Honzu pak prosím, aby 

seznámil naše členy s prací značkařů.  

 

Moc děkuji členům výboru a kontrolní komise za jejich práci, děkuji organizátorům výletů a 

značkařům. Vám všem Turistům děkuji za účast a disciplinovanost na výletech. Děkuji za 

plnění cílů turistiky volně se pohybovat v přírodě, chránit ji i okolní krajinu včetně 

kulturních památek. Pečujme dál o náš společný zájem – poznávací a sportovní činnost 

v přírodě jako celoživotní aktivitu. 

 

Závěrem opět všechny Turisty vyzývám, abyste přivedli mezi nás mladší členy – své děti, 

vnoučata, kamarády, sousedy a známé. Je třeba náš odbor omladit, abychom dál udržovali 

tradice a předali náš odbor KČT mladším milovníkům přírody a turistické činnosti. Vyzývám 

Vás také, abyste se zapojili do organizování výletů, tak jako naše členka Jitka Víchová, která 

pro nás všechny připravila výlet do Krkonoš a abyste projevili zájem stát se členy výboru 

nebo kontrolní komise. Jestli Vás zaujme nějaký kout České republiky či blízké Evropy, 

napište na náš e-mail nebo zavolejte tuto informaci jako tip na výlet.  

Také hledáme turistu, který by se dlouhodobě ujal organizace našeho Pochodu Českým 

rájem – Putování za Rumcajsem. 

To je vše, děkuji vám za pozornost. 

 

V Jičíně dne 2. února 2022 

 

                             Alena Jirovcová 

                                                                                                   předsedkyně KČT–odbor Jičín 

 

 

 

 

 


